

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论文

用于FTIR大气成分监测的太阳跟踪系统设计

汪芳;刘建国;高闽光;陆帆;王亚平;陈军;刘志明;金岭

中国科学院安徽光学精密机械研究所环境光学与技术重点实验室, 安徽合肥230031

摘要:

介绍研制的太阳跟踪和傅里叶变换红外(FTIR)光谱技术相结合的大气成分监测系统。该系统跟踪部分以ATmega128芯片为控制核心, 结合光学、电子学、GPS模块、PSD位置传感器以及机械部分完成对太阳运行的实时跟踪, 利用FTIR光谱仪和计算机处理得到的光谱数据用于大气成分的监测。通过实验验证, FTIR大气成分监测系统运行稳定、可靠, 跟踪精度在0.3°以内。

关键词: 太阳跟踪; FTIR; PSD; GPS

Design of sun tracking system for FTIR monitoring of atmospheric composition

WANG Fang; LIU Jian-guo; GAO Min-guang; LU Fan; WANG Ya-ping; CHEN Jun; LIU Zhi-ming; JIN Ling

Key Laboratory of Environmental Optics and Technology, Anhui Institute of Optics and Fine Mechanics, CAS, Hefei 230031, China

Abstract:

An atmospheric composition monitoring system, in which the sun-tracking and FTIR spectroscopy are combined, is introduced. The ATmega 128 chip is used as a controlling core of the tracking section of the system to realize real-time tracking of the sun in combination with the optics, electronics, GPS module, PSD position sensor and mechanical section. The spectral data gained by FTIR spectrometer and the computer is applied to the atmospheric composition monitoring. The system was verified by the experiments. The experiments show that the system is stable and reliable, and its tracking accuracy is within 0.3°.

Keywords: sun-tracking FTIR PSD GPS

收稿日期 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者: 汪芳(1984-), 女, 中国科学院合肥物质科学研究院在读研究生, 主要从事电子学方面的研究工作。

作者简介:

参考文献:

- [1] HERGET W F, BRASHER J D. Remote measurement of gaseous pollutant concentrations using a mobile Fourier transform interferometer system [J]. App1. Opt., 1979, 18: 3404-3420.
- [2] KONAR A, MANDAL A K. Microprocessor based automatic sun tracker [J]. IEE Proc Part A Phys Sei Meas Instrum Manage Educ Revf, 1991, 138(4): 237-241.
- [3] 叶结松,朱岳超.单兵侦查网络系统设计与实现 [J].应用光学, 2005,26(6):1-3.  
YE Jie-song, ZHU Yue-chao. Design and realization of reconnaissance network system for individual soldier [J]. Journal of Applied Optics, 2005,26(6):1-3.(in Chinese with an English abstract)
- [4] Atmel Corporation.ATmega128 Datasheet [EB / OL]. <http://www.datasheet catalog.com>.2009-03-21.
- [5] 李要球, 王志兴, 袁吉仁. 基于AVR单片机的光学水准仪数字化改造 [J]. 江西科学, 2006,24(6),496-499,512.  
LI Yao-qiu, WANG Zhi-xing, YUAN Ji-ren. Digital reformation of optical level based on AVR MCU [J]. Jiangxi Science, 2006,24(6),496-499,512.(in Chinese with an English abstract)
- [6] 陈芳, 孙利群.CCD制冷技术在小型光谱仪降噪中的应用 [J].应用光学,2008,29(6):854-858.

扩展功能

本文信息

► Supporting info

► PDF(1622KB)

► [HTML全文]

► 参考文献

服务与反馈

► 把本文推荐给朋友

► 加入我的书架

► 加入引用管理器

► 引用本文

► Email Alert

► 文章反馈

► 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

► 太阳跟踪; FTIR; PSD; GPS

本文作者相关文章

► 汪芳

► 刘建国

► 高闽光

► 陆帆

► 王亚平

► 陈军

► 刘志明

► 金岭

CHEN Fang, SUN Li-qun. Application of CCD refrigeration in the miniaturized spectrometer [J]. Journal of Applied Optics, 2008,29(6):854-858. (in Chinese with an English abstract)

[7] 赵小艳, 龚敏.成都地区天空光光谱的测量与分析 [J].光散射学报, 2007, 19 (2) : 202-205.

ZHAO Xiao-yan, GONG Min. The measurement and analysis of sky-light spectra in chengdu [J]. The Journal of Light Scattering, 2007, 19 (2) : 202-205.(in Chinese with an English abstract)

[8] 周艳荣,张茂青.基于TMS320LF2407控制的SED1335液晶显示方案 [J]. 电子工程师, 2006,32(5):42-44,65.

ZHOU Yan-rong, ZHANG Mao-qing. SED1335 LCD display concept based on TMS320LF2407A control [J]. Electronic Engineer, 2006,32(5):42-44,65.(in Chinese with an English abstract)

本刊中的类似文章

文章评论 (请注意:本站实行文责自负, 请不要发表与学术无关的内容!评论内容不代表本站观点.)

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 1338

Copyright 2008 by 应用光学